
PROTOKÓŁ   Nr   XL/2014 
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 

30  kwietnia  2014 r. 
==================================================== 
 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.    
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Sołtysi zgodnie z lista obecności.  
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą 
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3. 
 
Porządek posiedzenia : 
 
1. Otwarcie 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3. Interpelacje radnych. 

  4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5 Podsumowanie zebrań wiejskich. 
6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami  pozarządowymi, 
7. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie : 
        1/  zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo Nr III/7/10 z dnia 15.12.2010 r. w sprawie  ustalenia  
              zasad przysługujących diet za pracę w organach Rady Gminy Wijewo. 
         2/ zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo Nr III/8/10 z dnia 15.12.2010 r. w sprawie  ustalenia  
              zasad przysługujących diet dla sołtysów. 
         3/  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych,  
              wychowawczych i opiekuńczych dla osób pełniących kierownicze stanowiska oraz  
              pedagoga w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Wijewo. 
         4/  przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”, 
         5/  zmiany Gminnego Programu Profilaktyki I Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
              na terenie gminy Wijewo w 2014 r. 
         6/   zmiany w budżecie gminy na 2014 rok. 
         7/   zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
  8. Zapytania i wolne wnioski. 
  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
  10. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom XL Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wijewo Pan Stanisław Kasperski. 
Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości.  
Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad. Poinformował i przedstawił 
dokonane zmiany w porządku obrad. Wobec braku uwag i innych propozycji zmian poddał 
porządek obrad pod głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował, aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. 
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 



 
Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się o rozwiązanie problemu zbiórki starych opon. 
W gospodarstwach jest ich sporo a do Henrykowa na PSZOK daleko. Zaproponował 
zorganizowanie zbiórki na terenie gminy. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Wójt przedstawił wydarzeniach jakie miały miejsce w okresie od ostatniej sesji, poinformował, że: 
31.03 – z funduszy uzyskanych ze zbiórki  wysłaliśmy na Ukrainę 4 paczki o wadze 10 kg. każdy 
z przyborami szkolnymi i słodyczami. Pomoc była przeznaczona dla przedszkolaków na Ukrainie, 
2 paczki wysłaliśmy do Łozowej i 2 do Plebanówki.  Nie mamy potwierdzenia czy paczki dotarły na 
miejsce. 
 - rozmawiałem z Pan Eugeniusz Karpiński Prezes KZGRL celem uzgodnienia lokalizacji PSZOKU 
na terenie gminy Wijewo, uruchomienie planuje się na koniec roku. 
01.04 – spotkałem się z przedstawicielem firmy oferującej montaż ogniw fotowoltaicznych.  Jest to 
nowy sposób pozyskiwania energii z możliwością dofinansowania 50/50 %. Do 2020 r. 20 % 
energii elektrycznej  musi być z źródeł odnawialnych. 
Poprosił o spotkanie z sołtysami w sprawie oferty montażu fotowoltaniki i nowych źródeł 
finansowania działalności wiejskiej, 
02.04 -  odbyło się walne zebranie członków MZO Leszno , gdzie podsumowano działalność za 
2013 rok.  MZO jest w dobrej kondycji 2013 rok zakończono zyskiem. 
- odbyło się zebranie wiejskie w Radomyślu, 
03.04 – Region Leszno podsumował działalność w 2013 roku oraz określił zadania na 2014 rok.  
W ramach imprez organizowanych przez Regiony Leszczyński na terenie gminy odbędzie się 
spływ kajakowy oraz zawody wędkarskie o puchar Wójta. 
  - w Miastku odbyło się kolejne zebranie wiejskie, 
04.04 – Stowarzyszenie Kraina Lasów i jezior zorganizowało zebranie wiejskie podsumowujące 
rok 2013, 
07.04 – spotkałem się z dyrektorami szkół w sprawie organizacji roku szkolnego 2014/2015, 
większa liczba pierwszoklasistów stawia nowe wyzwania w postaci zapewnienia lokali 
i bezpieczeństwa najmłodszym, 
  - podpisaliśmy zlecenie na  wykonanie projektu modernizacji placu zabaw w parku w ramach 
programu „Radosna szkoła”, 
   - gościłem dowódcę Pułku Poznańskiego w Lesznie ppuł. Jarosława Szweda, 
   - odbyło się zebranie wiejskie w Zaborówcu, 
08.04 – odbył się zjazd Stowarzyszenia Gmin I Powiatów Wielkopolski  podsumowujący 
działalność w 2013 roku, 
  - odbyło się zebranie wiejskie w Potrzebowie, 
09.04 – dokonaliśmy wstępnej wyceny prac remontowych pomieszczeń w Brennie  w których  
będą pobierały naukę dzieci klas 2 i 3, 
12-13. 04 – odbyły się w Lesznie targi pn. „Dom i Ogród” gdzie był również akcent gminny, 
14.04 – odbyło się zebranie Zarządu Oddziały Gminnego  OSP w Wijewie, 
15.04- odbyło się spotkanie liderów, samorządowców w sprawie obszary funkcjonalnego 
aglomeracji leszczyńskiej (OFAL). W spotkaniu uczestniczył również Radny Pan Alojzy Wolniczak. 
Na dofinansowanie działalność obszarów złożono 185 wniosków, pozytywną akceptacje uzyskało 
15 w tym Leszno, które otrzymało 2,5 mil. zł. na rozruch, 
16.04. – na zlecenie pana E. Karpińskiego prezesa KZGRL przyjechała firma, która 05.07 będzie 
zbierała sprzęt AGD i RTF na terenie gminy.  Harmonogram zbiórki będzie ogłoszony, 
 Uważam, że na takiej zasadzie możemy zorganizować również zbiórkę opon, 
23.04 - odbyła się komisja oświaty  - gościła nas  biblioteka wojewódzka w Poznaniu. 
Zaproponowano ograniczenie wydatków poprzez łączenie GOK i bibliotek, 
   - uczestniczyliśmy w 15 leciu istnienia Koła Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Wijewie , 
24.04 – swoje posiedzenie odbyły komisje RG, 
25.04 – zgłosił się Pan Grzegorz Kasperski, który zwrócił się z wnioskiem o mieszkanie socjalne, 
28.04 – odbyło się spotkanie spółek wodnych Potrzebowa i Wijewa, 



 
Ad. pkt.  5 
 
Podsumowania odbytych zebrań wiejskich dokonał Wójt Pan Ireneusz Zając. 
Zebrania wiejskie nie cieszyły się wielkim zainteresowaniem. Liczyliśmy na wiesza frekwencję 
zwłaszcza w Wijewie, gdzie tematem było przyłącze w najbliższym czasie do kanalizacji. 
Na zebraniach zwracano się z pytaniami i wnioskami do : 
Gminy w sprawie: kosztów przyłącz i eksploatacji kanalizacji, utwardzenie dróg, oświetlenie 
ulicznego, ograniczenie prędkości na drogach, przejazdu TIR-ów przeze, sprzedaż mienia 
gminnego, utylizacji eternitu- obowiązek utylizacji jest do 2030 roku. Zrobimy inwentaryzacje 
i przedstawimy plan  jego utylizacji wojewodzie z wnioskiem o coroczne dofinansowanie jego 
likwidacji na terenie gminy. 
Powiatu w sprawie: remontu mostów na terenie gminy, remontu dróg powiatowych, czyszczenia 
i obniżenia studzienek, budowy i remontu chodników przy drogach powiatowych, 
Województwa w sprawie remontu drogi 305. 
 
Ad. pkt. 6 
 
Informację na temat współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2013 rok przedstawiła 
inspektor UG Pani Dorota Mitrus. 
Informacja stanowi zał. Nr 4 
 
Ad. pkt. 7 
 
1/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo Nr III/7/10 z dnia 15.12.2010 r. 
w sprawie  ustalenia zasad przysługujących diet za pracę w organach Rady Gminy Wijewo. 
Przewodniczący  RG wyjaśnił, że celem tej zmiany jest ograniczenie ilości przelewów  diet 
dokonywanych dla radnych za uczestnictwo w posiedzeniach. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/290/2014 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo  
Nr III/7/10 z dnia 15.12.2010 r. w sprawie  ustalenia zasad przysługujących diet za pracę 
w organach Rady Gminy Wijewo przyjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
2/ projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo Nr III/8/10 z dnia 15.12.2010 r. 
w sprawie  ustalenia zasad przysługujących diet dla sołtysów. 
Dotychczas sołtysi proszeni na posiedzenia Komisji nie otrzymywali diety. Zmiana uchwały dotyczy 
przyznania takiego uprawnienia. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/291/2014 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo 
Nr III/8/10 z dnia 15.12.2010 r. w sprawie  ustalenia zasad przysługujących diet dla sołtysów 
przyjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
 3/  projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych,  wychowawczych i opiekuńczych dla osób pełniących kierownicze stanowiska oraz               
pedagoga w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Wijewo. 
Wójt Pan Ireneusz Zając – projekt jest wynikiem  wniosków jakie zgłaszali kierownicy placówek. 
Zakres prac biurowych jest znacznie większy aniżeli był kiedyś dlatego będzie to regulowane 
w zależności od ilości oddziałów w ramach pensum zastępców. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/292/2014 w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla osób pełniących 
kierownicze stanowiska oraz pedagoga w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 
Wijewo przyjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 



4/ projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”, 
Zastępca Pan Janusz Chodorowski – jest to projekt uchwały jako odzew na ogłoszenie przez 
Marszałka Województwa naboru sołectw do konkursu „Odnowa wsi 2014-2020”. Uważam, że 
warto zaangażować sołectwa naszej gminy w ten konkurs. Jednym z warunków jest utworzenie 
Funduszu Sołeckiego co spełniamy, oraz: 
- utworzenie minimum 5 osobowych grupy odnowy  wsi, wyłonienia lidera Lider powinien 
uczestniczyć w szkoleniach lub warsztatach organizowanych w  ramach programu. 
- podjęcie przez sołecka uchwały.  
- uchwała RG zgłaszająca uczestnictwo w programie 
Do zadań gminy należy: 
- wyznaczenie pracownika jako koordynatora programu 
- udział  konferencjach i warsztatach, 
- zatwierdzenie strategii planu rozwoju wsi, 
- nadzór nad dokumentacja zgłoszeniową,  
Program ten jest finansowany z programu Kapitału Ludzkiego, ma na celu poprawę życia  
sołectwa. Dofinansowanie zadań do 30 tys. zł. Nie można z tego realizować zadań ,które należą 
do gminy. Małe zadania oraz organizacja imprez. (Dzień Dziecka). Należy zorganizować zebrania 
wiejskie w celu wyboru lidera, którym nie może być radny, członek Rady Sołeckiej i sołtys. 
Powinna to być osoba dysponująca czasem. Jest to program wieloletni w danym roku mogą 
uczestniczyć 3 sołectwa, uchwała w tej sprawie do końca kwietnia  
Wójt Pan Ireneusz Zając  -  20 % wkłady powinien stanowić wkład własny może być w postaci 
pracy własnej, preferowane jest kultywowanie obyczajów. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – czy udział funduszu Sołeckiego może być jako udział 
w programie, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – można ale punktacja w takim przypadku jest niższa, 
liczy się własna inicjatywa, 
Przewodniczący  obrad - do programu oraz niezbędna będzie nowelizacja Statutów Sołeckich, 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/293/2014 w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska 
Odnowa Wsi przyjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 8 
 
5/  projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki I Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie gminy Wijewo w 2014 r. 
Przewodnicząca GKRPA Pani Dorota Mitrus  poinformowała, że plan dochodów jest kwota 
szacunkowa. Po złożeniu oświadczeń przez przedsiębiorców i określeniu wysokości właściwej 
opłaty dochody określone zostały na znacznie wyższym poziomie która obecnie wprowadzamy do 
programu z przeznaczeniem na zakup sprzętu do zajęć pozalekcyjnych, 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/294/2014 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie gminy Wijewo w 2014 r. przyjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 9 
 
6/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 rok. 
Skarbnik gminy Pani Elżbieta Wolnik  - wyjaśniła, że zmiany dotyczą zwiększenia dochodów 
w związku z: 
- większymi wpływów z tytułu opłat za zezwolenia na alkohol,  
- podpisana umowa na realizacje programu „Radosna Szkoła”, 
Zmiany wydatków dotyczą i zwiększenia z tytułu: 
- na pokrycie wydatków  związanych z zakupem energii 
- zakupu materiałów na drogi publiczne, 
- wykonanie uzgodnień i zabezpieczeń p-poż w przedszkolu, 
- zakupu wiaty przystankowej dla dzieci szkolnych, 
- zakupu  sprzętu- doposażenia placów zabaw,  
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 



Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/295/2014 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 rok 
przyjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 10 
 
7/  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik  - proponuje się zaciągnięcie kredytu długoterminowego na spłatę 
raty kredytu ponieważ obecne dochody  nie pokrywają potrzeb w tym zakresie. 
Radny pan Radosław Zamiatała – na jaki okres jest przewidziana spłata tego kredytu, 
Skarbnik – okres spłaty tego kredytu jest przewidziany na lata 2020-2022,  
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Uchwała rady Gminy Wijewo Nr XL/296/2014 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
przyjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 11 
 
Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji pkt. 8 porządku obrad. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Przewodniczący obrad odczytał informacje Wójta jaka wpłynęła do biura rady w sprawie  
udzielonych przez Wójta w 2013 roku umorzeń, odroczeń terminów zapłaty lub rozłożenia na raty 
należności cywilno prawnych. Stwierdził, że informacja jest negatywna , w 2013 roku nie złożono 
wniosku w  w/w  sprawach. 
Radna Pani Joanna Miś – czy jest ustalony termin remontu ul. Lipowej jeśli nie to proszę o pilne 
załatwienie tej sprawy, 
Sołtys Pani Cecylia  Gąda – szyba na przystanku w Radomyślu wypadła , wymaga umocowania, 
Radny pan Hieronim Jóźwiak  - na terenie gminy dziki powodują szkody. Myśliwi jadą w godzinach 
kiedy dziki nie chodzą. Rolnicy sami pilnują pół.  
Radny Pan Edwin Wojciech – zwrócił się o odnowienie przejścia dla pieszych przy szkole 
podstawowej. Asfalt jest naprawiony to można by pasy odnowić, będzie bezpieczniej, 
Radny Pan Alojzy Wolniczak: 
1/ woda z Żurawińca  cofa się, ponowił wniosek o wyczyszczenie – udrożnienie rowu, 
2/ jakie decyzje zostały podjęte w sprawie stawku na Niwce, 
3/ studzienka przy posesji Pani Furmańczak jest  niedrożna i zalewa posesje, 
4/ złożył wniosek o pasy na ul. Leszczyńskiej przy zejściu z Okrężnej i przy Lewiatania, 
5/ czy jest już zabezpieczona obsługa plaży na Ostrowie, 
Radna Pani Urszula Miksza – z placu zabaw przy pałacu będą korzystały dzieci ze szkoły, którędy 
będą chodziły ulicą czy specjalnych przejściem od parku. 
 
Ad. pkt. 9  
 
Na zgłoszone interpelacje i wnioski odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając: 
1/ Nie będzie problemu z oponami jak powstanie PSZOK. Obecnie  jeśli jest taka potrzeba to 
możemy zorganizować taka zbiórkę dodatkowo, 
2/ na pytanie w sprawie  remontu ul. Lipowej odpowiem w przyszłym tygodniu po spotkaniu 
z przedstawicielami firmy ATA Technik, 
3/  wyślemy pracowników urzędu aby zamontowali szybę, 
4/  światła na przejściu przy szkole są naszym życzeniem. Pasy jak najbardziej powinny być 
odmalowane. Jest top jednak droga powiatowa. 
5/ czyszczenie rowków jest zadaniem spółki wodnej. Wspomniane rowki nie są gminne. Gmina 
może zorganizować ich czyszczenie za pomocą Starosty jako zarządzającego melioracja ale 
kosztami obciąży mieszkańców przyległych do tych cieków gruntów, gmina nie jest odpowiedzialna 
za meliorację, 
6/ ratownik na Ostrowie będzie, jest jeszcze czas. Obecnie mamy już jedno zgłoszenie, 
7/ przy Lewiatanie nie może być pasów ponieważ nie może być przejścia z chodnika na parking- 
taka jest opinia Powiatowego Zarządy Dróg. 



8/ dzieci na plac zabaw będą chodziły ulica, teren za szkoła nie jest szkolny, może w przyszłości 
będzie przejście przez park, 
9/ Radna powiatu leszczyńskiego Pani Genowefa Zielnica poinformowała, że Kierownik ZDP 
stwierdził, że starostwo nie będzie czyścic kratek ponieważ każdy powinien  dbać o czystość 
krawężnika aby studzienka się nie zamulała, 
10/ w sprawie szkód wyrządzonych przez dziki wystosujemy wniosek do Koła Łowieckiego 
w Brennie, 
Radny Pan Edwin Wojciech -  osoba fizyczna nie może sprzątać drogi, przepisy nie przewidują 
takiej sytuacji wręcz zabraniają, 
Radny Pan Henryk Rygusik – uważam, że Pan Król obraża naszych mieszkańców którzy sprzątają 
przy swoich posesjach, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy jest ustalone gdzie będzie usytuowany PSZOK, 
Wójt Pan Ireneusz Zając – złożymy propozycje różnych miejsc i wybiorą co będzie im 
odpowiadało, 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – w Radomyślu jest staw przeciw pożarowy był wykorzystywany 
przy większych pożarach obecnie dojazd do niego jest zarośnięty.  
Wójt Pan Ireneusz Zając  - w Radomyślu jest wodociąg, który zapewnia dopływ wody w czasie 
pożaru dlatego staw p.poż jest zbędny podobnie jak w Zaborówcu.  
 
Ad. pkt. 10 
 
Przewodniczący Obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany. Podziękował za udział 
i zakończył obrad. 
 
 

                                    
                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 
                                                       Stanisław Kasperski 

 
 
 
 
 
 
 


